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 Czech Point: Zapamatujte si tento název 
Ministerstvo informatiky již začalo připravo-

vat nový dotační titul pro obce, které se 
v příštím roce zapojí do realizace projektu 
Czech Point a na svých úřadech zřídí kontaktní 
místo, na němž by kterýkoliv občan (bez ohle-
du na místo svého bydliště) dostal možnost: 
• získat veškeré údaje, opisy a výpisy, které 
jsou vedeny v centrálních veřejných evidencích 
a registrech; 
• získat veškeré údaje, opisy a výpisy, které 
jsou vedeny v centrálních neveřejných eviden-
cích a registrech a vztahují se 
k jeho osobě, věcem a prá-
vům; 
• ověřit dokumenty, listiny, 
podpisy a také elektronickou 
podobu dokumentů; 
• podat jakékoliv podání ke 
kterémukoliv úřadu státní 
správy; 
• získat informace o průběhu řízení ve všech 
věcech, které k jeho osobě vede stát. 

Redakci Moderní obce to sdělil Mgr. Zdeněk 
Zajíček, první náměstek ministra informatiky. 
Podle náměstka Zajíčka komunikační infra-
struktura, která umožní předávání dat mezi 
centrálními registry a kontaktními místy 
(Czech Pointy), už existuje a přístup do cent-
rálních registrů je – s výjimkou Rejstříku trestů 
– možný on-line. Mgr. Zdeněk Zajíček proto 

tvrdí, že  Czech Pointy bude nutné vybavit již 
pouze koncovými zařízeními (počítači), která 
umožní bezpečný a kontrolovaný přístup 
k registrům. 

»Který úřad o dotační titul v rámci pilotního 
projektu během roku 2007 nepožádá, bude si 
muset zařízení pořídit sám na své náklady,« 
dodal náměstek. Za služby Czech Pointu, na-
příklad za výpisy z centrálních registrů a data-
bází, bude žadatel platit poplatky, které zůsta-
nou v rozpočtu příslušného úřadu a budou se 

moci využívat ke krytí nákla-
dů na provoz kontaktního 
místa. 
Ministerstva vnitra a informa-
tiky předpokládají, že do sítě 
kontaktních míst budou zapo-
jeny obecní úřady pověřené 
vedením matrik a výše, ale 
mohl by do ní vstoupit i který-

koliv jiný obecní úřad, který o účast v projektu 
projeví zájem. 

Koncepce Czech Pointů vznikla ve výzkum-
ném týmu (think tanku) projektu eStát 
(efektivní stát – www.estat.cz), odkud ji s se-
bou na ministerstva vnitra a informatiky přinesl 
ministr MUDr. Mgr. Ivan Langer. 

Více o chystané síti Czech Pointů v prosinco-
vém čísle Moderní obce, které vyjde už příští 
týden.                                                           ( r š )  

AKT UÁL NĚ  

Finanční konference už příští týden 
Nejpozději do 30. listopadu se ještě lze elek-

tronicky přihlásit na tradiční Finanční konfe-
renci Svazu měst a obcí ČR, která se opět 
uskuteční v Praze v budově Rádia Svobodná 
Evropa, a to ve dnech 7. a 8. prosince. Konfe-
rence bude rozdělena do pěti na sebe navazují-
cích bloků. V prvním z nich zaznějí informace  
o novém programovacím období EU v letech 
2007-2013 i o Fondu soudržnosti a Evrop-
ském zemědělském fondu pro rozvoj venkova 
(EAFRD) z pohledu měst a obcí. Ve druhém 
bloku se bude hovořit o odpadovém hospodář-
ství a vodohospodářství. Třetí blok je vyhra-
zen vzdělávání a zaměstnanosti (tzv. měkkým 
projektům). Čtvrtý blok bude věnován dopra-
vě, cestovnímu ruchu a rozvoji venkova v kra-
jích. Tématy pátého bloku se stanou Integro-
vaný operační program Ministerstva pro míst-
ní rozvoj, nástroje Evropské unie Jessica a 
Jaspers (k nim více v našem newsletteru  
z 1. listopadu 2006), dotační management a 
problematika partnerství veřejného a soukro-
mého sektoru (PPP). Elektronická přihláška: 
http://www.smocr.cz/formRegistration.aspx. 

    Elektronický zpravodaj vydavatelství Economia   

29. 11. 2006   
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Připravujeme 

Moderní obec 12/2006 
•  Na co dbát při odměňování členů zastupitelstva 

obce 
• Proč je důležité znát tržní hodnotu obecního 

majetku 
• Pravomoc obcí při regulaci hazardních her  
• Projekt CZECH POINT by zřejmě příliš nevadil 

ani Lidovému domu 
• Jak mít přehled o platbách za teplo 
• Certifikace stavebních dodavatelů pomáhá zada-

vatelům veřejné zakázky 
• Jaké zdroje lze využít k financování projektů 
• Příloha: Územní plánování 
• Téma měsíce: Moderní úřad 
 

Prosincové číslo Moderní obce  
vyjde už 6. 12. 2006. 

Kdy: 9.30 - 16.00 hod. Místo konání: Kongresové centrum 
FLORET, Květnové náměstí 391, 252 43, Praha - Průhonice 
Bližší informace: w  ww.nszm.cz/konference, info  @ nszm.cz 

6.12.2006  
Mediální partneři akce: 
týdeník Veřejná správa 
a Dotační věstník 

XIII. celostátní konference NSZM ČR 
Konference se koná pod záštitou Ing. Petra Jana Kalaše, ministra životního prost ředí 
 

 
                          Osvědčené postupy, projekty 
                                                                                                          a aktivity m ěst, obcí a regionů 

Ekologické veletrhy Brno 
– uzávěrka již 19. ledna  

 

Přihlásit se za zvýhodněnou cenu na Ekologické 
veletrhy v Brně mohou všichni vystavovatelé do  
19. ledna 2007. Na tento termín je stanovena uzávěr-
ka přihlášek, i když veletrhů se budou konat až 29.-
31.května 2007. Tehdy se otevřou brány brněnského 
výstaviště hned dvěma projektům - mezinárodní vodo-
hospodářské výstavě VODOVODY – KANALIZACE 
(VOD-KA) a mezinárodnímu veletrhu techniky pro 
tvorbu a ochranu životního prostředí ENVIBRNO.  
„Hlavní novinkou pro naše nové vystavovatele je 
program START,“ uvedla vedoucí manažerka pro-
jektu Ing. Jana Ostrá. Obdobně jako u Stavebních 
veletrhů Brno mohou nové firmy využít balíček služeb, 
který jim přinese hned několik výhod – minimální 
administrativní náročnost, zvýšenou marketingovou 
podporu jejich účasti, více firemních pozvánek a 
dalších benefitů.   

Více informací: www.ekologickeveletrhybrno.cz  

Od minulého týdne je na adrese www.panepremiere.cz umožněna komunikace každému občano-
vi s předsedou vlády. Děje se tak v rámci dalšího projektu výzkumného týmu (think tanku)  
eStat.cz (efektivní stát). Ten propaguje vizi štíhlého, silného a efektivního státu a k jejímu naplnění 
vytváří konkrétní projekty. V rámci iniciativy Panepremiere.cz se nyní eStat.cz ujímá role zpro-
středkovatele podnětů a návrhů, které by měly usnadnit občanům, samosprávám, podnikatelům a  
v samém důsledku i úředníkům život s nezbytnou státní administrativou.  

Premiér Ing. Mirek Topolánek již tuto iniciativu uvítal a označil ji za začátek změny, a to nejen 
ve vztahu občan, podnikatel či úředník versus byrokracie, ale i ve smyslu změny stylu vládnutí 
jako takového. Provoz a financování služby je zajišťován v rámci rozpočtu nevládního projektu 
eStat.cz.                                                                                                                                          ( t z )  

Byrokracie? Navrhněte změnu přímo premiérovi! 

http://www.moderniobec.cz
http://www.estat.cz
http://www.smocr.cz/formRegistration.aspx
http://www.ekologickeveletrhybrno.cz
http://www.panepremiere.cz
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Poskládejte si cestu k penězům EU 
S velkým zájmem se na jihu Čech setkává 

informační kampaň, která má za cíl vybavit 
nutnými znalostmi potenciální žadatele o pod-
poru z fondů Evropské unie. Tématem odbor-
ných přednášek, které pod názvem »Posklá-
dejte si cestu k evropským penězům«, připra-
vil Jihočeský kraj ve všech svých 17 obcích 
III. typu, jsou zejména projektový manage-
ment, evropské fondy a problematika veřej-
ných zakázek. Školení potrvají až do května 
2007 a zajišťují je odborníci z praxe, kteří 
poskytují i individuální bezplatné konzultace. 
Celá akce je financována z projektu na posíle-
ní absorpční a administrativní kapacity Jiho-
českého kraje, hrazeného z prostředků EU a za 
přispění státního a krajského rozpočtu.  

Informace o projektu jsou na adrese  
http://partnerstvi.kraj-jihocesky.cz. Harmono-
gramy seminářů a kontakty na manažery spe-
cialisty, u nichž je nutné se předem registro-
vat, jsou zveřejněny v sekci Poskládejte si 
cestu k evropským penězům.  

Vesnice roku s novou cenou  
Na základě rozhodnutí ministryně zeměděl-

ství MVDr. Marie Vicenové se od roku 2007 
bude Ministerstvo zemědělství každoročně 
podílet na vyhlašování a vyhodnocování sou-
těže Vesnice roku, stejně jako na odměňování 
vítězů. Tradiční pořadatelé soutěže – Spolek 
pro obnovu venkova, Svaz měst a obcí ČR a 
Ministerstvo pro místní rozvoj – tak dostávají 
silného partnera. Ministryně zemědělství zave-
de i »Cenu ministryně zemědělství za spolu-
práci obce a zemědělského subjektu při přípra-
vě a realizaci společného projektu«, která se 
bude udílet v krajských kolech soutěže i na 
celostátním vyhodnocení. V tomto smyslu se 
upraví i Statut soutěže Vesnice roku. 

Do Banské Bystrice za inspirací 
Ekonomická fakulta banskobystrické Uni-

verzity Mateja Bela připravuje na 15. února 
2007 již druhou mezinárodní konferenci 
»Ekonomická teorie a praxe (ETAP) – Dnes a 
zítra II« k výměně zkušeností v oblasti veřejné 
ekonomiky a služeb, malého a středního pod-
nikání, k možnostem veřejné správy reagovat 
na potřeby místního trhu práce apod. Jedna 
z pracovních sekcí konference bude přímo 
nazvána Regionální rozvoj a veřejná správa. 
Předsedkyní této sekce bude doc. Ing. Soňa 
Čapková, PhD. (sona.capkova@umb.sk).  

Z konference bude vydán sborník abstraktů 
v angličtině a elektronický vědecký sborník 
recenzovaných příspěvků. Podrobnější infor-
mace o konferenci a přihlášky najdete na adre-
se http://www.ef.umb.sk pod odkazem ETAP.  

Přerov zdarma získá kvalitní architektonickou studii 

Letošní rok je ve znamení přípravy pilotních 
projektů spolupráce státu a soukromého kapitá-
lu v rámci PPP (Public Private Partnership). 
Dlouho očekávané legislativní normy (kon-
cesní zákon a novela zákona o zadávání veřej-
ných zakázek) jsou na světě, vláda vybírá po-
radce pro první projekty. Z teoretické přípravy 
se zvolna přichází do fáze jejich realizace. 

První ucelená diskuse zástupců veřejného 
sektoru, krajů, měst, obcí, stavebních firem a 
dalších subjektů, která se odehrála letos v Brně 
během veletrhu investičních příležitostí URBIS 
INVEST 2006, ukázala, že zatímco na vládní 
úrovni se na realizaci projektů v rámci PPP 
stále čeká, městské a obecní samosprávy jsou 
v tomto směru mnohem dále. Soukromé firmy 
provozují v desítkách měst veřejné osvětlení, 
zajišťují správu vodovodů a kanalizací, pomá-
hají s provozem veřejných zařízení. 

Na celostátní úrovni existuje zatím osm 
schválených pilotních projektů spolupráce 
veřejného a soukromého sektoru v dopravní 
infrastruktuře, zdravotnictví či justici s celko-
vými investičními náklady kolem 30 mld. Kč. 
Jsou mezi nimi například výstavba části dálni-
ce D3 Tábor – Bošilec, modernizace a výstav-
ba nového úseku železniční trati mezi praž-
ským Masarykovým nádražím a letištěm 
v Ruzyni, výstavba ubytovny hotelového typu 
v Ústřední vojenské nemocnici v Praze, stavba 
nové budovy nemocnice Na Homolce nebo 

soudních budov v Ústí nad Labem a Karlových 
Varech. Samotné stavební firmy čekají na po-
třebné koncese, aby mohly začít stavět. 

Nejen pro to, aby byla v projektech PPP 
vyvážená rizika jak pro veřejný sektor, tak pro 
soukromé firmy, je dobré při jejich přípravě 
využít poradce. V ČR plní úlohu poradců dvě 
asociace: Centrum PPP, jehož zřizovatelem je 
Ministerstvo financí, má hájit zájmy veřejného 
sektoru. Asociace PPP zase sdružuje soukromé 
firmy, které chtějí spolupracovat s veřejnými 
institucemi. Složitá legislativa přinutila na jaře 
letošního roku obě asociace k vytvoření unikát-
ního projektu s názvem »PPP – příležitost pro 
připravené«. »Projekt má za cíl zvýšit konku-
renceschopnost pražských firem, a to prostřed-
nictvím rozvoje příležitostí pro implementaci 
nových PPP projektů a zvyšováním povědomí 
o tomto principu,« říká výkonný ředitel Asoci-
ace PPP Jan Šnajdr. 

Témat, o kterých lze diskutovat v rámci pří-
pravy PPP projektů, je celá řada. Stejně tak 
však existuje už i řada úspěšných realizací, 
jimiž se jejich partneři budou chtít pochlubit. 
Namátkou lze připomenout první byty realizo-
vané na základě projektu v rámci PPP, které 
Praha získá ještě do konce tohoto roku v Bě-
chovicích. Příležitost pro diskusi a prezentaci 
výsledků bude opět příští rok v Brně během 
veletrhu URBIS INVEST 2007 ve dnech 17. až 
21. dubna.                                                    ( t z )  

URBIS INVEST 2007: Chybět nebude ani téma PPP 

více informací, ukázky a obsah publikace zde 
http://www.aspimeritum.cz/obce/  

Cenu Petra Parléře 2006 obdrží za návrh 
úpravy náměstí Svobody v Přerově Ing. arch. 
Zbyněk Ryška. Pořadatel stejnojmenné veřejné 
architektonické soutěže – Společnost Petra 
Parléře, o.p.s. – už čtvrtým rokem po sobě 
nejprve vyzval více než dvě stovky konkrét-
ních měst k tomu, aby do soutěže 
připravila zadání na řešení svých 
veřejných prostranství a budov. 
Nejzajímavější zadání poté pořa-
datel nabídl architektům formou 
soutěže ke zpracování studií. 
Všechny takto vzniklé soutěžní 
studie dostávají příslušná města 
od Společnosti Petra Parléře zdar-
ma k dalšímu možnému využití.  

Soutěž je vyhlašována se sou-
hlasem České komory architektů a 
jejími partnery jsou společnosti Hochtief VSB, 
a.s., a Stavby silnic a železnic, a.s. 

Výzvu k účasti v soutěži letos obdrželo  
252 měst, z nichž 30 předložilo své náměty. 
Vybrané náměty deseti měst (Lipník nad Beč-
vou, Jablunkov, Jihlava, Horažďovice, Koste-

lec nad Orlicí, Karlovy Vary, Přerov, Prachati-
ce, Český Krumlov a Třešť) se staly předmě-
tem architektonické soutěže a na jejich základě 
letos vznikl rekordní počet 24 přihlášených 
architektonických studií. 

Kromě vítězného návrhu hodnotitelská rada 
v čele s Akad. arch. Petrem Ková-
řem ocenila Cenou Hochtief 
(prostor pro život) návrh na úpra-
vu nábřeží vodního toku v památ-
kové zóně města Třešť autorů Ing. 
arch. Ludvíka Křenka a Ing. arch. 
Kataríny Luciakové a Cenou Sta-
veb silnic a železnic (přínos k 
rozvoji architektury měst) návrh 
na revitalizaci Mírového náměstí v 
Horažďovicích autorů Martina 
Kožnara a Petra Koláře. 

Slavnostní předání cen se uskuteční 25. ledna 
2007 ve Valdštejnském paláci v Praze, kde 
všechny posuzované studie budou také vysta-
veny. S vítěznými studiemi se však můžete 
seznámit již nyní na adrese www.cenapp.cz . 

( r š )  

http://www.moderniobec.cz
http://partnerstvi.kraj-jihocesky.cz
mailto:sona.capkova@umb.sk
http://www.ef.umb.sk
http://www.aspimeritum.cz/obce/
http://www.cenapp.cz
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Znáte Informační portál Topregion? 
Trendy, návody a zkušenosti k tvorbě strate-

gií rozvoje lidských zdrojů (RLZ) v krajích ČR 
naleznete na www.topregion.cz – v první inspi-
rační databance, kterou připravil tým expertů 
z Národního vzdělávacího fondu (NVF).  

Portál TOPREGION.CZ představuje inspi-
rační databanku pro podporu strategického 
řízení rozvoje lidských zdrojů v krajích. Jde o 
jediný samostatný informační portál svého 
druhu v České republice. Databanka obsahuje 
základní informace, metodiky, odborné návo-
dy, příklady dobrých praktik u nás i v zahrani-
čí, anotované odkazy a aktuální zprávy z oblas-
ti analýz a prognóz potřebných pro přípravu 
strategie RLZ, strategic-
kého a projektového 
řízení, financování a 
tvorby a rozvoje part-
nerství. Jako informační 
zdroj je portál Topregi-
on určen především 
krajským radám pro 
rozvoj lidských zdrojů, 
ale využívat jej může v 
podstatě každý, kdo se 
zajímá o problematiku 
RLZ. Portál vzniká s 
podporou Ministerstva 
práce a sociálních věcí. 

Z rubriky Dobré 
zkušenosti: 
• Příklady dobré praxe rovných příležitostí 
ve Skandinávii 

Skandinávie je známá svojí politikou rov-
ných příležitostí. Text přibližuje konkrétní 
zkušenosti s podmínkami pro sladění práce a 
rodiny, rodičovskými příspěvky a obecně ro-
dinnou politikou v jednotlivých skandináv-
ských státech. Text doplňují dva rozhovory:  
s manažerem dánského projektu VAKUUM 

Martinem Moelholmem (projekt VAKUUM je 
součástí evropského programu EQUAL pro 
nastolení rovných příležitostí žen a mužů ve 
společnosti) a rozhovor s odbornicí na norskou 
rodinnou politiku, socioložkou Elin Kvandeo-
vou.  

Finská společnost Nokia nabízí pro sladění 
soukromého a pracovního života svým zaměst-
nancům velmi vhodné podmínky. Do základní 
nabídky patří: teleworking, mobile working, 
flexibilní rozdělení pracovní doby, studijní a 
vědecké volno, podniková zdravotní péče, 
rekreační i jiné aktivity. Více na webu  
http://www.topregion.cz?articleId=3867  .  

• Regionální strategie  
v oblasti lidských zdro-
jů – zahraniční zkuše-
nosti 
Při srovnávání zahranič-
ních a domácích doku-
mentů zabývajících se 
regionálními strategiemi 
v návaznosti na rozvoj 
lidských zdrojů je nutné 
komentovat dvě skuteč-
nosti: 1) přílišnou obec-
nost regionálních strate-
gií v ČR; 2) co to vlast-
ně je »rozvoj lidských 
zdrojů« v návaznosti na 
regionální strategie. 

Velmi ilustrativní je strategie města Dubai. 
Strategie Dubai Internet City jasně specifiko-
vala všechny kroky, které vláda Spojených 
arabských emirátů podnikne k tomu, aby do 
regionu přilákala světové firmy v oblasti IT a 
IT služeb, a využila tak ke svému prospěchu 
obrovský obchodní potenciál. Více na adrese 
http://www.topregion.cz?articleId=4340  .  

( z r )  
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Žofín se opět chystá uvítat starosty 
Již popáté připravuje na letošní 14. prosinec 

Agentura NKL Žofín s.r.o. Žofínské fórum, 
koncipované  jako »Setkání starostů a primá-
torů obcí a měst ČR«. V několika nejbližších 
dnech všichni starostové z obcí nad 300 oby-
vatel obdrží poštou pozvánky na tuto akci 
v Praze. Očekává se reprezentativní účast, a 
proto organizátoři kladou velký důraz na zají-
mavé hosty, kteří na Žofíně vystoupí a budou 
připraveni odpovídat na dotazy. Účast již po-
tvrdil ministr pro místní rozvoj, pozváni jsou i 
představitelé ministerstev financí a vnitra, 
ředitel Státního fondu dopravní infrastruktury. 
Výjimečnou příležitostí pro starosty a primá-
tory bude prezentace společnosti RWE Trans-
gas. Žofínské fórum začíná ve Velkém sále 
pražského paláce Žofín 14. 12. ve 13 hod. a 
zakončí ho společenské setkání s rautem, při 
němž bude možné pokračovat v rozhovorech 
v neformální atmosféře. Pozvánky a přihlášky 
(nejen pro primátory a starosty či zástupce 
z obcí s více než 300 obyvateli), avšak také 
další informace lze získat na www.zofin.cz 
nebo na tel. čísle 224 930 848.    ( j v )  

Junior Internet: Šance pro mladé 
Až do 31. ledna 2007 se mohou mladí lidé 

přihlašovat do soutěží projektu Junior Internet 
se svými webovými stránkami, grafickými 
pracemi či texty o internetu. Junior Internet se 
uskuteční v rámci jubilejního 10. ročníku  
Března – měsíce internetu již poosmé. Celý 
projekt Junior Internet organizují s pomocí 
BMI sdružení sami mladí lidé. Pro letošní 
ročník byly vyhlášeny tři internetové soutěže: 
JuniorWeb (soutěž webových stránek a inter-
netových projektů), JuniorDesign (soutěž 
webových designů a jiných grafických prací), 
JuniorText (soutěž textů na téma Internet – 
výhoda pro znevýhodněné). Do všech soutěží 
se mohou přihlásit zájemci do 18 let včetně na 
adrese www.juniorinternet.cz . Všichni účast-
níci soutěží budou pozváni na konferenci Juni-
or Internet v  Praze 3. března 2007. 

Brodečka je pod kontrolou 
Na vodním toku Brodečka v Otaslavicích na 

Prostějovsku automatická limnigrafická stani-
ce M4016 kontinuálně zaznamenává výšku 
vodního stavu na vodním toku. Tato stanice 
stejně jako zařízení ve Stražisku (na toku Ro-
mže) vysílá data na server Českého hydrome-
teorologického ústavu. Je nastaven interval 
vysílání 1 hod., data jsou snímána po 10 minu-
tách. Obě stanice jsou k nalezení na adrese: 
http://stanice.fiedler-magr.cz/index2.php, při-
hlašovací jméno i heslo stanice pro veřejnost 
je Stražisko.  

Slavnostního zahájení projektu, který má 
ověřit, zda geologické podmínky umožňují 
využívat geotermální energii pro potřeby města 
Litoměřice, se minulý týden zúčastnil ministr 
životního prostředí Ing. Petr Jan Kalaš. 

Projekt na využití geotermální energie pro 
výrobu tepla a elektřiny se připravuje několik 
let. V současnosti Litoměřice již kromě toho 
využívají sluneční kolektory pro ohřev vody a 
v budoucnu chtějí vybudovat i malé vodní 
elektrárny a využívat biomasu. 

»Na Litoměřicích si cením zejména kom-
plexního přístupu a věřím, že se v budoucnu 
stanou jedním z prvních českých měst, které 
bude z velké části energeticky závislé pouze na 

místních zdrojích. To přinese dvojí efekt – 
zlepší se životní prostředí, protože obnovitelné 
zdroje jsou k přírodě šetrnější, a navíc lidé 
ušetří. Nebudou totiž muset platit za dodávky 
elektrické energie či tepla odjinud, ale město si 
samo stanoví ceny, takže konkurenční prostředí 
může přimět i další dodavatele, aby šli s cena-
mi dolů. Zkušenosti ze zahraničí – například  
z Rakouska – ukazují, že tato vize je zcela 
reálná,« hodnotí přístup Litoměřic Ing. Petr Jan 
Kalaš. Obnovitelné zdroje energie patří mezi 
jeho priority a celý projekt sleduje dlouhodobě, 
neboť se mu věnoval i dříve jako zástupce 
Světové banky. 

( t z )  

Litoměřice mohou být energeticky téměř soběstačné 

 3.3    SROP 
30. 11. 2006 | Tábor 

ht tp://ww w.strukturalni-fondy.cz/srop/ 
konference-partnerstvi-pro-strukturalni-fondy 

Tento projekt 
je spolufinancován 
z prostředků 
Evropské unie. 

http://www.topregion.cz
http://www.topregion.cz?articleId=3867
http://www.topregion.cz?articleId=4340
http://www.moderniobec.cz
http://www.zofin.cz
http://www.juniorinternet.cz
http://stanice.fiedler-magr.cz/index2.php,
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Čím menší, tím více třídí odpad 
Středočeský kraj a autorizovaná obalová 

společnost EKO-KOM, a.s., společně oslovily 
obyvatele středních Čech adresnou informační 
kampaní. Jejím cílem bylo zvýšit jak zájem 
veřejnosti o třídění odpadů, tak počet lidí, 
kteří odpady soustavně třídí. Součástí kampa-
ně byla soutěž pro obce a města. Soutěže, 
která probíhala od 4. čtvrtletí 2005 do 3. čtvrt-
letí 2006, se automaticky zúčastnily všechny 
obce kraje, které jsou zapojeny do systému 
EKO-KOM. Vyhodnocována byla výtěžnost 
tříděného sběru plastů, skla, papíru a celková 
výtěžnost a vše následně přepočteno na kilo-
gramy vytříděného odpadu na 1 obyvatele. 
V  kategorii měst s více než 10 tisíci obyva-
tel zvítězily Čelákovice (29,39 kg vytříděného 
odpadu – plasty + papír + sklo – na 1 obyv.), 
druhé byly Říčany (27,29 kg/obyv.) a třetí 
Poděbrady (23,85 kg/obyv.). V kategorii měst 
s počtem obyvatel dva až deset tisíc byla 
nejúspěšnější Kamenice (77,65 kg/obyv.) před 
Průhonicemi (71,99 kg/obyv.) a Černošicemi 
(63,81 kg/obyv.). Vítězství v kategorii obcí 
s počtem obyvatel 500-1999 patří Čisovicím 
(100,07 kg/obyv.) před Ořechem (89,81 kg/
obyv.) a Lety (82,21 kg/obyv.), všechny tři 
obce jsou z okresu Praha-západ. Mezi obcemi 
do 499 obyvatel vyhrál Pavlov z okresu Klad-
no (130,12 kg/obyv.) před Okoří (106,72 kg/
obyv.) a Trnovou (106,24 kg/obyv.), obě jsou 
z okresu Praha-západ. 

NKÚ prověřoval knihovny 
Na hospodárnost, věcnou správnost a účel-

nost použití finančních prostředků z Programu 
podpory zajištění regionálních funkcí kniho-
ven v letech 2005-2006 se zaměřil Nejvyšší 
kontrolní úřad (NKÚ). »Při poskytování fi-
nančních prostředků na realizaci výše uvede-
ného programu došlo u Ministerstva kultury  
k některým pochybením. Ve vybraných přípa-
dech nedodržovalo zákon o knihovnách a  
o podmínkách provozování veřejných knihov-
nických a informačních služeb (knihovní zá-
kon). Nepostupovalo také v souladu s některý-
mi vyhláškami a nestanovilo v podmínkách 
rozhodnutí o poskytnutí dotace zákaz použití 
finančních prostředků dotace na úhradu odpi-
sů. Tím umožnilo příjemcům dotace její pou-
žití v rozporu s účelem programu. Prostředky 
z dotace použili na úhradu odpisů tři z nich, a 
to ve výši téměř 168 tisíc Kč,« řekl prezident 
NKÚ Ing. František Dohnal. Také příjemci 
dotací v některých případech nepostupovali  
v souladu se zákonem, protože použili finanč-
ní prostředky státního rozpočtu ve výši přes 
192 tisíc Kč v rozporu se stanoveným účelem. 
Tím se dopustili porušení rozpočtové kázně. 
Příjemci také nesprávně účtovali a nedodržo-
vali pokyny ministerstva. »I přes některé ne-
dostatky byl tento program přínosem pro 
zkvalitnění výkonu činností regionálních 
funkcí knihoven,« uzavřel prezident Dohnal. 

V polovině listopadu se pod záštitou primáto-
ra Ústí nad Labem a ministra pro místní rozvoj 
uskutečnila první celorepubliková konference 
»Přímá komunikace s občany – SMS zprávy na 
radnicích«.  

Starosta Českých Velenic Ing. Jaromír Slíva 
uvedl případ využití služby SMS InfoKanál při 
loňské sněhové kalamitě, která obec odřízla na 
téměř tři dny od okolního 
světa. V době, kdy obec 
zůstala bez elektřiny, plynu 
ap., byly SMS zprávy a 
dieselový agregát na radnici 
pro dobíjení mobilních tele-
fonů občanů důležitým po-
mocníkem. 

Vedoucí odboru pro mi-
mořádné události v Ústí n. 
L. Ing. Vlasta Štěpánová se 
podělila o zkušenosti s vyu-
žitím SMS zpráv jako do-
plňku krizové komunikace. Občané informační 
SMS vnímají velmi pozitivně, o čemž svědčí i 
rostoucí počet jejich ústeckých odběratelů 
(nyní již 14 tisíc). Jak však Ing. Štěpánová 

připomněla, vždy je důležité pečlivě zvážit, co 
je vhodné tímto médiem komunikovat. 

Diskutovalo se také o tom, jak vhodně sklou-
bit různé komunikační kanály v obci (místní 
rozhlas, noviny, web, SMS, e-mail apod.) a jak 
optimálně využít dostupné technologie a mož-
nosti financování tohoto komunikačního mé-
dia. Technologie a financování už nejsou pře-

kážkou, tou zatím spíše bývá 
neznalost současných mož-
ností. V té souvislosti byla 
zmíněna stále aktuální Stu-
die připravenosti z loňského 
roku. 
Účastníci závěrečné panelo-
vé diskuse se shodli na tom, 
že fenomén SMS zpráv na 
radnicích je důležitým prv-
kem, který si rychle nachází 
své uplatnění v komunikaci 
s občany jak při běžné infor-

movanosti, tak v krizích.  
Studie připravenosti je ke stažení na adrese  

www.infokanal.cz/studie2005.html . Více o kon-
ferenci na www.infokanal.cz/konference.    ( t z )  

Radniční SMS zprávy se stávají běžnou praxí 

Nejvyšší kontrolní úřad (NKÚ) prověřoval 
poskytování, čerpání a užití finančních pro-
středků na programy podpory regionálního 
rozvoje a systém hodnocení očekávaných pří-
nosů, a to v letech 2000-2005. Kontrolovanými 
byli Ministerstvo financí (MF), Ministerstvo 
pro místní rozvoj (MMR) a vybraní příjemci 
prostředků státního rozpočtu. Kontrole byly 
podrobeny čtyři programy financované z kapi-
toly státního rozpočtu MMR a jeden program 
financovaný z rozpočtové kapitoly Všeobecná 
pokladní správa (VPS). 

MF v roce 2002 založilo program Podpora 
rozvoje a obnovy regionální infrastruktury a 
začlenilo jeho financování jako samostatnou 
položku do kapitoly VPS. »Program se neřídil 
pravidly regionální politiky a nesplňoval ani 
její základní principy. Pouze necelá čtvrtina 
dotace byla přidělena hospodářsky a strukturál-
ně postiženým regionům,« uvedl prezident 
NKÚ Ing. František Dohnal. Z kapitoly VPS 
tak byly formou dotace v letech 2002-2005 
nesystémově poskytnuty 4,4 mld. Kč. 

Například fotbalový SK Kladno z dotace 
52,8 mil. Kč na úhradu nákladů stavební a 

technologické části stavby hradil i pořízení a 
změny projektové dokumentace za 2,9 mil. Kč. 
Čáslav uhradila u rekonstrukce místních komu-
nikací 2,9 mil. Kč a u rekonstrukce městských 
lázní 2,6 mil. Kč za práce nezaznamenané ve 
stavebním deníku. Králův Dvůr, Svitavy, obec 
Lažiště a FK SIAD Most přidělily veřejné za-
kázky v celkové ceně 68,5 mil. Kč uchazečům, 
kteří neposkytli informace a doklady o své 
kvalifikaci v rozsahu požadovaném zákonem. 

»MMR nestanovilo časový a finanční rámec 
národních programů, jak vyžaduje princip 
programování. Nemonitorovalo a nevyhodno-
covalo jejich přínosy, ani pro tuto činnost ne-
vytvořilo dostatečné výchozí podmínky,« kon-
statoval Ing. František Dohnal. »Vzhledem  
k možným problémům se zajištěním spolufi-
nancování strukturálních fondů EU v novém 
programovém období 2007-2013 je třeba zvá-
žit, zda v kontrolovaných programech MMR a 
MF nadále pokračovat, nebo je do značné míry 
omezit či zrušit a prostředky převést k zajištění 
spolufinancování strukturálních fondů,« uza-
vřel prezident NKÚ.                                    

                                                                  ( t z )  

Některé programy MMR a MF by mohly skončit 

Na konferenci se přihlásilo 90 účast-
níků z celé ČR.          Foto: Qbizm group 
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